
 
 

   

 

   
 

Møde i Uddannelsesudvalg Bandagistuddannelsen 
 

Sted: 

Campus Horsens 

Lokale C02.05 

 Mødedato: 

11. september 2024  

Deltagere 
Bjarne Møller-Madsen (overlæge Region Midt)  
Gitte Lyndrup (regionschef for Sahva) 
Romulus Lontis (forsker Sundhedsteknologi AAU)  
Mikael Elsborg (leder af Godt Liv med Kronisk Sygdom i Vital Horsens) 
Stine Ekholm (bandagist i Bandagist Centret og forperson for 
uddannelsesudvalget) 
Lars Henrik Larsen (uddannelsesleder for Bandagistuddannelsen)  
Helle Kruuse-Andersen (uddannelsesdekan for Sundhedsuddannelserne 
VIA) 
  
Afbud:  
 

Dagsorden 

 
1. Hils på de bandagiststuderende (+ rundvisning) og fælles 

foto (kl. 15.00 – 15.20) 

 

2. Korte nyheder og status fra VIA Bandagistuddannelse, 

orientering (kl. 15.20 – 15.40) 

 

3. Oplæg om studietrivsel v. Helle Kruuse-Andersen, oplæg 

og dialog (kl.15.40 – 16.05)  

 

4. Den officielle åbning af VIA Bandagistuddannelse, 

orientering (kl. 16.05 – 16.15)  

  

5. Problembaseret læring og teoretisk flyvehøjde, V. Lars 

Henrik Larsen, oplæg og dialog (kl. 16.15 - 16:45) 

 

6. Eventuelt (kl. 16.45 - 17:00) 

 

 

REFERAT/ 
DAGSORDEN 

Mødeleder: 

Lars Henrik Larsen 

Ordstyrer: 

Stine Ekholm 

Referent: 

Ida Winther Nielsen (IWIN)  

E: IWIN@via.dk 

T: +4587552956 

Dato: 3. September 2024  

J.nr.: 

 

1/4 

  



 

 

   

 

2/5 

Punkt  2. Hils på de studerende og foto 

Sagsansvarlig: 

Lars Henrik Larsen  
 

  

Sagsfremstilling 

 
Referat 
Uddannelsesudvalget mødte de studerende i deres teorilokalet, hvor udvalget kort præsenterede sig overfor dem. 

Derefter blev udvalget koblet på 2-3 studerende hver, hvor de studerende viste rundt imens udvalget havde mulighed 

for at stille spørgsmål.  

Afslutningsvist blev taget et fælles fotografi samlet af de studerende og udvalget.  

 

Kort opsamling på mødet med de studerende var overordnet en meget positiv oplevelse. Hele vejen rundt var der kun 

ros til opstarten, Lars Henriks kæmpestore engagement og det spæde møde med bandagistfaget.  

Det er tydeligt at mærke de studerendes iver efter ”rigtigt at komme i gang”, og få lov at bruge faglokalerne og 

udstyret.  

 

 

Punkt  1. Korte nyheder fra VIA 
Bandagistuddannelse 

Sagsansvarlig: 

Lars Henrik Larsen  
 

  

Sagsfremstilling 

 

Lars Henrik informerer kort om opstart og status siden sidste uddannelsesudvalgsmøde.  
 

Referat 
 
Lars Henrik indledte med at fortælle om studiestarten. 11 studerende mødte op den første dag, og de har været der 
med 100 % fremmøde lige siden (også til de sociale campusarrangerede aktiviteter)  
Det er en gruppe meget dedikerede og involverende unge (19-26 år) mennesker, som køber ind på uddannelsen og 
det didaktiske grundlag. Det at gruppen er så lille betyder, at der allerede er etableret et sammenhold og tilknytning til 
hinanden – samt til underviserne.  Undervisergruppen på 7 deltidsansatte, består af to bandagister, en læge og flere 
fysioterapeuter. Flere af dem har begrænset undervisningserfaring, hvilket betyder, at der gøres meget for at sikre 
gode vilkår og herigennem skabe tryghed for dem og for sidemandsoplæring, sparring mv. På trods af deres lave 
timetal, afsættes en del tid til møder, samarbejde og planlægning, og Lars Henrik har en oplevelse af at alle spiller godt 
ind både i fællesskabet og i uddannelsesudviklingen.  
 
Lars Henrik fortalte om det lidt anderledes greb, de laver på bandagistuddannelsen, som meget gerne skal munde ud i 
høj grad af fysisk tilstedeværelse.  
De studerende har indgået en mundtlig kontrakt, som medfører at man er til rådighed for sine medstuderende 
mandag til torsdag kl. 8.20 – 16.00 og fredag kl. 8.20 – 12.00. Weekenden skal som udgangspunkt bruges til restitution 
(pause fra studiet), hvilket gerne skulle munde ud i studerende, der møder ind mandag med en følelse af overskud og 
engagement og klar til en ny uge.  
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Undervisningen er inddelt i klinisk undervisning, campusbaseret PBL og værkstedsundervisning.  
Aktuelt er ved at blive udviklet et kursusforløb med maskinintroduktion, arbejdsmiljøkurser, og sikkerhedskurser i 
samarbejde med konsulenthuset Human House, som VIA tidligere har brugt. Med den aftale i hus, sikres en høj grad af 
sikkerhed for både ansatte og studerende. Derudover er der netop købt mindre slibemaskiner, som de studerende 
skal gøres fortrolige med, inden smith-fræserne tages i brug.  
 

Bilag:  
Slides fra mødet. 
 

 

Punkt  2. Oplæg om studietrivsel v. Helle Kruuse-
Andersen 

Sagsansvarlig: 

Helle Kruuse-Andersen  
 

  

Sagsfremstilling 

VIA arbejder med en strategisk indsats omkring Fællesskaber der får det bedste frem i alle, og i den 
forbindelse er der sat ekstra fokus på studietrivsel, og vedlagte fælles forståelsesramme er 
udarbejdet. Den er til drøftelse i alle uddannelsesudvalg, og på dagens møde vil Helle indlede 
punktet med et kort oplæg og ellers lægge op til en dialog, som tager afsæt i vedlagte materiale.  
 
Bilag:  
Bilag 1: Studietrivsel – en fælles forståelsesramme 
 
Referat:  
 
Helle indledte med at fortælle kort om den forståelsesramme om studietrivsel, som er udarbejdet af en bredt 
sammensat gruppe, der understøtter VIAs strategi ”fællesskaber der får det bedste frem i alle”.  
 
Forståelsesrammen er målrettet alle medarbejdere i VIA. Den giver et tydelig billede af, at studietrivsel er en vigtigt 
kerneopgave, og at alle har et medansvar.  
Derudover skal den (bl.a. ved hjælp af arbejdsspørgsmål) danne grundlag for lokale drøftelser af studietrivsel overalt i 
VIA.  
 
Helle italesatte den tendens blandt de studerende, der er kommet efter corona-perioden, at de i lavere grad går op i 
samarbejdet med medstuderende, hvis blot de selv føler, at de er godt med. Den tidligere beskrevne måde som 
bandagistuddannelsen griber fremmøde an på, vil forhåbentlig resultere i en højere grad af fællesskabsfølelse og 
tilknytning til uddannelsen.  
 
Opsamling på udvalgets drøftelser efter oplægget:  
Overordnet blev materialet i høj grad rost for dets aktualitet, format og anvendelighed. Fællesskabet er 
omdrejningspunktet for trivsel – både på uddannelsen men også i klinikken. Der var en længere drøftelsen af 
vigtigheden af trivselsperspektivet i klinikken, hvor mange ikke som udgangspunkt er vant til at have unge studerende 
inde – og hvor fællesskabsfølelsen for den studerende kan være udsat.   
Derfor var der også enighed om, at materialet på en eller anden måde skal præsenteres for de kliniske undervisere, 
som kan bruge det i deres forberedelse og forventningsafstemning med den studerende.  
 
 

Punkt  3. Den officielle åbning af VIA 
Bandagistuddannelse 
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Sagsansvarlig: 

Lars Henrik Larsen 
 

  

 

Sagsfremstilling 

Status og orientering fra Lars Henrik 
 
Referat:  
 
Lars Henrik opridsede kort programmet, og hvilke tanker der ligger bag. Alle uddannelsesudvalgsmedlemmer er 
inviteret, og vi håber på, at se så mange som muligt.  
 
 

Punkt  4. Problembaseret læring og teoretisk 
flyvehøjde 

Sagsansvarlig: 

Lars Henrik Larsen 
 

  

Sagsfremstilling 

 

Lars Henrik laver kort oplæg om uddannelsens didaktiske grundlag og opbygning som afsæt for 
drøftelse af, hvordan det teoretiske niveau sikres. Uddannelsesudvalget inviteres til at give input 
til den videre udvikling. 
 

Referat:  
 
Lars Henrik gav et kort oplæg ift. om uddannelsens didaktiske grundlag, og lagde herefter op til gruppedrøftelser af, 
hvilke særlige opmærksomhedspunkter der skal tages højde for, så uddannelsen lever op til et teoretisk højt niveau.  
 
Opsamling på gruppedrøftelserne:  
I fagene anatomi, fysiologi, biomekanik og kommunikation er det meget essentielt, at studerende opnår et højt 
vidensniveau. Det kræver forskellige former for afprøvning (ikke multiple choice). De skal ikke blot lærer det udenad, 
men faktisk forstå det.  
Derudover er det vigtigt, at de studerende rent faktisk kan se en mening med det de laver. Det kan underbygges af 
projektarbejde, hvor de kommer omkring de faglige elementer uddannelsen indeholder.  De skal kunne anvende viden 
praktisk.  
Desuden skal de klædes på til den grundsyn, at de som udgangspunkt altid vil befinde sig i en læringsproces – også når 
de er færdiguddannede.  
 
 
 

Punkt  5. Eventuelt  

Sagsansvarlig: 

Lars Henrik Larsen 
 

  

Referat:  
 
Næste møde 
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Der kom inputs til, at det kunne være relevant (på et tidspunkt) at mødes fx i et bandagistcenter, sygehus eller 
kommunal afdeling.  
Der kommer en dato ud for næste møde.  
 
Bjarnes fremtidige deltagelse 
Bjarne har forsat lyst til at være en del af udvalget, og det er også et stort ønske fra formandskabet om, at han 
foresætter. Derfor kobles han på som ekstern konsulent, og repræsenterer fremover ikke Region Midt.  
 
Sociale medier og fremtidig rekruttering  
Vi skal have de studerendes historier ud at leve à pt er to studerende koblet på en af underviserne ift. SOME.  
Derudover er kommunikationsafdelingen også koblet nær på ift. fremtidig rekruttering. hel 


